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§ 2   

Svar på remiss om översyn av ersättningssystemet för 
hemtjänst 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden lämnar svar på remissen i enlighet med 

tjänsteutlåtandet. 

2. Stadsdelsnämnden beslutar om omedelbar justering av ärendet.  

 
Ärendet 

Sedan det nuvarande ersättningssystemet för hemtjänst infördes 2002 

har hemtjänstutförarnas uppdrag förändrats på flera sätt. Fler äldre har 

valt att bo kvar i sitt ordinarie boende med omfattande 

omvårdnadsinsatser och kravet på social dokumentation har stärkts. 

Samtidigt finns indikationer på att de äldre inte får insatser i den 

omfattning de är beviljade. Det föreslagna systemet föreslås utgå från 

utförda timmar istället för som idag, 17 nivåer.  

Det nya systemet förutsätter att utförd tid går att följa upp och att 

utförarna därför rapporterar denna tid elektroniskt i anslutning till den 

enskildes bostad. Förvaltningen ställer sig bakom förslaget men pekar 

på vikten av att noggrant följa upp beställda och utförda timmar då 

förslaget baseras på att 81 % av den beställda tiden utförarrapporteras. 

Ett större procentantal utförda timmar kommer då att påverka 

beställarenhetens budgetutfall.  

 

Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 9 augusti 2013. 

Dnr 494-2013-1.5.1. 

 
Förslag till beslut 

Ordföranden Ann-Katrin Åslund (FP) föreslog gemensamt för FP+M 

att nämnden skulle ställa sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Vice ordföranden Ornina Younan (S) lade gemensamt för S+MP+V 

fram ett förslag till beslut och föreslog att nämnden skulle ställa sig 

bakom det. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att nämnden 

hade beslutat att anta FP+M:s förslag. 

 

 

forts. 
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forts § 2 

 
Reservation 

Reservation anmäldes av vice ordföranden Ornina Younan (S), 

ledamöterna Awad Hersi (MP), Jonas Ljungstedt (V), Anna Jonazon 

(S), Rune Olofsson (S) och Derya Uzel (MP) till förmån för eget 

förslag. 

 

”Förslag till beslut 

Att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut 

Att därutöver anföra 

 

Det är bra att en översyn görs. Dagens sätt att organisera hemtjänsten 

och ersättningen som följt med har lett fram till att flera seriösa och 

duktiga aktörer valt att säga upp avtalet med Stockholms stad då de 

anser att de inte kan utföra sina åtaganden på ett fullgott sätt. Det 

finns fortfarande en rad problem inom hemtjänsten i Stockholm så 

som den borgerliga majoriteten valt att organisera den. Det nuvarande 

LOV-systemet infördes med syfte att öka mångfalden och nå bättre 

kvalitet. Det går inta att påvisa att så blivit fallet, enligt utvärdering 

från Äldrecentrum. Valfrihetssystemet gynnar resursstarka individer i 

förhållande till mer resurssvaga. Det finns också risker med ett alltför 

stort antal utförare. I spåren av en extremt liberal marknad, dålig 

kontroll, svårigheter för äldre att välja följer missförhållanden som 

inte är norm, men ändå alltför vanliga. Viktigt är också att i 

förfrågningsunderlag ställa tydliga krav på personalens 

utbildningsnivå och anställningsförhållanden så att de pengar som 

tillförs hamnar där de ska.” 

 

  __________________ 

 

 


